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Undervisningsminister Tina Nedergaards skriftlige svar til medlem af Folketinget Colette L. Brix (DF) 
på spørgsmål af 29. november 2010 (nr. S 589)

”Er ministeren enig i oplægget til Vækstforum, om at »Uddannelsesinstitutionerne har forskellige 
behov, hvilket stiller forskellige krav til it-systemerne. Endvidere er der forskel på styringen og 
organiseringen af studieadministrative it-systemer mellem uddannelsesinstitutionerne. F.eks. er 
erhvervsskoler forpligtet til at anvende it-systemet EASY, der drives af UNI-C, som er en styrelse 
under Undervisningsministeriet. På det gymnasiale område drives det studieadministrative system af to 
private leverandører. Erfaringen fra gymnasierne er, at private leverandører umiddelbart leverer en 
bedre og mere fleksibel løsning end den tidligere offentlige leverandør«, og at det vil sige, at det skal 
være op til de enkelte erhvervsskoler, hvilket it-system de benytter?”

Svar:
Jeg er helt enig i regeringens oplæg til Vækstforum. 

Jeg er naturligvis interesseret i at sikre de bedste studieadministrative systemer til de selvejende institu-
tioner til den mest fordelagtige pris, og derfor skal udviklingen af it-systemer jævnligt tages op til over-
vejelse. Dette er en af grundene til, at der i foråret er igangsat et arbejdet med at analysere området for 
de selvejende institutioners administrative it-systemer, der ud fra institutionernes nuværende situation 
bl.a. skal vurdere på hvilke områder, der bør anvendes fælles systemer, og på hvilke områder der med 
fordel kan anvendes et frit systemvalg for den enkelte institution. Det skal også vurderes, om EASY er 
tilstrækkeligt teknologisk opdateret.

Jeg forventer, at et beslutningsgrundlag vil foreligge ved udgangen af januar 2011, og jeg vil på dette 
grundlag beslutte, hvordan den nye model for levering af studieadministrative it-systemer skal udfor-
mes.
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